

Sociokratigruppen Urbania

		Referat	
Mødetid		Dato, tid: torsdag, den 19. oktober 2023, kl. 16.30 hos Inger	
Tid	Min	Emne	
16.30	6	Tjek-ind	
16.36	7	<p>A(ttendance): Hvem er her? Inger, Cleo, Riko, Ane, Nille, Jens Erik, Merete Afbud: Nila D(uration): mødets varighed. senest kl. 19 M(inutes): referat fra sidst: godkendt I(nformation): meddelelser: Riko: sociokratisk aftenskole er afsluttet, det er er gået fint, tema 4 havde 11 deltagere. I bestyrelsen har der været drøftelse af IT-infrastruktur, så der er et overblik for alle urbanister. Det har både noget med struktur og med IT at gøre. Det er noget, der skal være i proces. Det kan måske være relevant at inddrage sociokratigruppen. Inger: deltager i konference den 9. november med efterfølgende middag. Mette Aagaard er medarrangør af konferencen, hun har i øvrigt skrevet en bog "Medledelse", som Inger har købt et par eksemplarer af. N(æste 2 møder) tid og sted: 30/11/23, kl. 16.30-19.00 hos Ane, Havdrupvej 13, 2.th i Brønshøj med kiks og frugt. 16/12/23 hos Inger kl. 9.30-12.00 + julefrokost</p>	
16.43	2	Samtykke til dagsordenen: ok	B
16.45	45	<p>Punkt 1</p> <ul style="list-style-type: none"> Hvordan praktiserer vi sociokrati i store grupper – mødet den 8. november? Hjælpegruppeoplæg (Inger, Nille og Jens Erik) Inger har haft kontakt til Tina Solveig, hvor konklusionen var, at sociokrati ikke var nogen god ide på det møde, da mødet skal handle om at være bofælle. Vi deltager på lige fod med de andre urbanister. Ikke så mange tilmeldte, men der er først tilmeldingsfrist 7. november. 	B
17.30	15	Pause	
17.45	30	<p>Punkt 2</p> <ul style="list-style-type: none"> Udformning af domæner (oplæg fra Inger, med (gen)udsendelse af tekst inden mødet – gerne med formålet for udforskningen af punktet) Inger: Domæner er meget vigtige for at få en organisation til at fungere sociokratisk. Domæner definerer en cirkel, hvilket ansvar har den og hvilke beføjelser i forhold til et mål. At definere målet er en svær opgave. Der er et målhierarki. Ofte begynder man med opgaven i stedet for målet. At begynde med målet hænger sammen med idégenerering. 	U

	<p>At eje et domæne kommer til at være anderledes end det, vi er vant til i en generalforsamlingskultur. Beslutningsretten bliver givet til en cirkel. Det skal defineres, hvad der skal være opfyldt for at være medlem af en cirkel i forhold til målet.</p> <p>Runde med opklarende spørgsmål.</p> <p>Begynder man med et mål og udformer derefter et domæne?</p> <p>Svar: Flere muligheder: Man er i gang med et eller andet, og så definerer man et domæne, som medlemmerne kan arbejde ud fra. Det kan også være, at en gruppe selv definerer sine arbejdsopgaver, og hovedcirklen derefter godkender dem.</p> <p>Domænet definerer cirklen. Domænet kan opdeles i underdomæner. Fx vedligeholdelse delt op i indvendig og udvendig vedligeholdelse.</p> <p>En domænebeskrivelse kan godt sammenlignes med et kommissorium. Cirkler kan godt sammenlignes med arbejdsgrupper.</p> <p>Når cirklen er etableret, vælger den en delegeret.</p> <p>Reaktionsrunde: Jens Erik: det er et vigtigt emne, det er på høj tid, det er godt, spændende at komme i gang for vores egen gruppe. Cleo: dejligt, fordi det læner sig op ad idégenerering. Inger er glad for opklarende spørgsmål. Nille: vigtigt at vende processen om og starte med målet. Hvis noget ikke bliver placeret noget sted, sker der ikke en skid (citat fra Ted) Endnu noget spændende. Riko: glæder sig til det konkrete eksempel.</p> <p>Hvilket behov har Urbania som sociokratigruppen kan opfylde?</p> <p>Urbania har behov for</p> <ul style="list-style-type: none"> en klar beslutnings- og driftsproces at alle medlemmer skal have mulighed for at blive hørt at vi lærer om sociokrati og at vi kan praktisere det principper som ligeværd og fremdrift værktøjer til transparens og fremdrift en klar og transparent organisation at vi øver os i et nyt mindset, så vi kan danne en kultur en løbende refleksion for at kunne skabe gode rammer for livet i Urbania. at sociokrati bliver et accepteret princip i omverdenen. <p>Hvilke mål har sociokratigruppen?</p> <ul style="list-style-type: none"> at uddanne urbanister i sociokrati (skal defineres nærmere, kvantificeres) <ul style="list-style-type: none"> ● At lave aftenskoleforløb en gang om året ● Tilbud om at facilitere sociokratiske principper i arbejdsgrupperne at udarbejde informationsmateriale om sociokrati i Urbania til eksterne partnere. at udarbejde en styreform, der er kompatibel med lovkrav. 	
--	--	--

		<p>accept af domænebeskrivelse i bestyrelsen tilbud til bestyrelsen om hjælp til domænebeskrivelse i opstartsfasen (pædagogisk ej indhold)</p> <p>Vi har brug for at arbejde videre med dette, så vi kan beskrive domænet. Inger er tovholder og vil gerne sammenskrive. Der skal være god tid.</p>	
18.15	15	<p>Punkt 3 Mødeplan for foråret: både datoer og sted (besluttet for de første tre møder): mandag, den 22/1 hos Jens Erik tirsdag, den 27/2 hos Cleo søndag, den 17/3 hos Merete onsdag, den 17/4 torsdag, den 16/5 mandag, den 17/6 (hverdage 16.30-19.00, søndag 14.00-18.00) Stadig besluttet, at vi ser to møder frem, og at der skal være mindst 4 til stede.</p>	B
18.30	20	<p>Opdatering af backlog, inkl. ansvarlig for hvert punkt og datoer for punkterne</p> <ul style="list-style-type: none"> • 16/12: Hvordan praktiserer vi sociokrati i store grupper? (Jens Erik (tovholder), Inger og Nille laver oplæg på mødet 16/12/23) • 16/12 valg af facilitator og sekretær • 16/12 feedback i gruppen (Inger) • 30/11: Udformning af domænebeskrivelse for sociokratigruppen (Inger er skriverkarl) og så fortsætter vi processen i gruppen. Vigtigt at medlemmer af sociokratigruppen, der ikke kan være med på møder om domænebeskrivelse, har mulighed for at reagere efterfølgende. (afbud Jens Erik og Cleo) • 16/12 Sociokratisk Aftenskole 13/1-14/1-24 <p>Jens Erik lægger den opdaterede backlog på Drev</p>	B
18.50	10	<p>Tjek-ud God ide at opdatere backlog, forstår godt at det er svært at styre tiden for facilitator, elsker at vi spørger "hvorfor"? Lidt forvirring om punktet store grupper, kunne have været klaret hurtigere. Ros til mødeforberedelsen, 8. november blev lidt uklart, kunne have været bedre forberedt. Til facilitator: man kan godt spørge, skal vi revidere tidsplanen? Facilitator kan altid få hjælp, ros til ny facilitator for første gang. Vi har nået meget, enig i at det var lidt forvirrende med mødet 8. november. Man kan godt lægge ud som facilitator, så man involverer</p>	

	<p>alle. Syntes, at vi burde have haft en reaktionsrunde på punktet om domæner, selv om det måske ikke var "efter bogen".</p> <p>Synes ikke vi har haft et effektivt møde om domæner, har måske brug for at reflektere over det. Vil gerne være mere konstruktiv.</p> <p>Har kørt noget efter almindelig mødeledelse. Synes, at punktet med domæner er gået fint. Var ikke klar over, at vi kunne tage tidsplanen op undervejs.</p> <p>Skarp facilitator, meget velforberedt. Synes puslespillet er ved at blive lagt. Dejligt at vi stadig har gejsten.</p>	
--	--	--

Punkter der er strøget fra backlog:

Punktet Ikkevoldelig kommunikation fjernes fra backloggen (vi skal bede bestyrelsen om at sætte det på deres backlog, det er ikke vores domæne)

Vi har strøget seminar med Ted og Jerry, fordi der ikke er opbakning fra andre organisationer, men man kan melde sig ind i Sociocracy for all <https://www.sociocracyforall.org/> og deltage i diverse konferencer mm.